
19. decembar - Bozicno pecivo

Pozdrav
) 

drage slusateljice i slusatelji! Dobrodosli najzad u nas Adventski 
kalendar znanja. Denasnju epizodu posvecujemo ukusnoj temi - pecenju keksov 
i kolacicev u adventskom casu. Na nasoj internetskoj stranici necete najti kekse

) 

ali zato imamo materijale ki slisu ovomu podcastu ke si morete skinuti i 
izmoljati ili citati. 

Da
) 

pecenje keksov ima dugu tradiciju ka ide stoljeca najzad. Pokusili smo 
detaljnije istraziti kako je ta slatka navada postala dio nasega bozicnoga 
d o z i v lj a ja . T o c n i o d g o vor n i s m o n a s li 

J 
a li im am o n e k o li k o ob ja s n je n je v. 

Prvo je: keksi su bili hrana za siromasne. U srednjemu vijeku
) 

ljudima nije bilo 
lahko preziviti zimu. Kako su bili siromasni

J 
zivili su od onoga ca su nabrali 

krez ljeto. Nisu imali hladilnike
J 

ali su imali razlicne nacine kako su skladiscili 
hranu da se ne bi tako frisko pokvarila. Spravili su kiselo zelje

) 
susili su sadje

) 

cuvali krumplje i nasolili su meso. Ali u zimi se ipak moralo odreci cuda jila
J

pa su morali jisti masniju hranu da ih duglje drzi sito. 

Upravo keksi i kolacici imaju cuda masti u sebi
) 

dugo se drzu i zato se vjeruje 
da je to uzrok zac se keksi pecu u zimi. 

Druga povidajka je isto iz sridnjega vijeka. Onda su cukor i zacini bili jako 
dragi pa si ih cuda ljudi nije moglo priustiti. No u bogati klostri su svako ljeto 
za vrime Bozica pekli kekse

) 
a on cas bez masinov to nije bio lahki posao. 

Keksi su dakle bili ca posebnoga
J 

a redovniki su onda siromasnima dilili te 
kekse i im tako dali muru veselja u bozicnom casu. 

Ako gledamo jos dublje u proslost
J 

imamo povidajku iz vrimena Germanov
) 

prije Kristusevoga rodjenja. Oni su se bojali dugih i mracnih zimskih noci jer su 
mislili da ce u to vrime duhi pohoditi svit i da kanu naskoditi zivinam. Da bi 
svoje zivine u zimi zastitili

) 
pekli su kekse u obliku zivin i njih su onda aldovali 

duhom. 







Womöglich haben unsere Weihnachtskekse ihre Wurzeln im Christentum. Am 
Ende der Messe bekommen die Gläubigen ein geweihtes Brot, und dieses Brot 
wurde mit der Zeit mit christlichen Symbolen markiert. Die Mönche und 
Nonnen im Kloster haben diese Hostien für Weihnachten verziert, womöglich 
sind so auch die Kekse erdacht worden, wie wir sie heute kennen. 
Nun, es war nicht alles mit religiösen Zeremonien verbunden. Im 18. 
Jahrhundert haben die Seeleute auf ihren Reisen neue Gewohnheiten und 
Praktiken mitgenommen, aber auch Neuheuten wie Tee und Kaffee. Tee war, 

und ich denke, ist es noch immer, beliebt in Großbritannien. Und zu diesem 
warmen Getränk haben sie gewöhnlich Kekse gereicht. 
Und so ist es, mit Tee, backen aller Sorten von Keksen und Küchlein wurde ein 
Teil unseres Lebens, nicht nur in der Weihnachtszeit, sondern durch das ganze 
Jahr. 
Leider haben wir nicht genau enthüllt, woher der Brauch des Kekse Backens 
im Winter erfolgt [kommt], aber wir wünschen euch viel Spaß beim Kekse 

backen und Genuss bei den Weihnachtsleckerbissen. 
Genießt den Zauber des Weihnachtsgeschmacks, Zimtsterne, Lebkuchen, 
Spekulatius und Obstbrot! Wir hören uns in der kommenden Episode. 
Bis morgen! 
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